
PROTOKÓŁ Nr XXI/09
z XXI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 24 lutego 2009 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1150

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XXI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Iwonę Paździorę-Patkowską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił  wniosek  o uzupełnienie  porządku obrad o punkt  ,,Podjęcie  uchwały w 
sprawie “Zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Tokary”.
Pan Wójt uzasadnił potrzebę wprowadzenia tego punktu pod obrady Rady.

Rada  Gminy  14  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  wprowadziła  do 
porządku obrad XXI sesji Rady Gminy punkt ,,Podjęcie uchwały w sprawie “Zatwierdzenia  
Planu Odnowy Miejscowości Tokary”.

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, ustaliła porządek XXI 
Sesji Rady Gminy.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie  stanowiących  jej  
własności.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie “Zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Tokary”.
9. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych za 2008 rok.
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 
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2008 rok.
11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji za 2008  

rok.
12. Informacja  o  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  i  realizacji  wspólnych 

przedsięwzięć w 2009r.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
14. Wolne wnioski.
15. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XX sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● W roku bieżącym z własnej inicjatywy nie organizowaliśmy zebrań sołeckich. Jeśli 

którykolwiek  z  sołtysów uzna,  że  takie  zebranie  w jego wsi  jest  potrzebne,  niech 
zgłosi to z odpowiednim wyprzedzeniem do Urzędu Gminy.

● Prowadzone  były  rozmowy  w  Urzędzie  Marszałkowskim  w  sprawie  oczyszczalni 
ścieków, będziemy w tej sprawie składać wniosek o środki z PROW.

● Wójt uczestniczył w spotkaniu z ministrem rolnictwa Markiem Sawickim, spotkanie 
odbyło się w Starostwie Powiatowym w Siemiatyczach. Rozmawiano, między innymi, 
na  temat  realizacji  dużego,  wspólnego projektu Stowarzyszenia  Gmin,  Powiatów i 
Regionów Nadbużańskich dotyczącego Bugu. Projekt ten został przyjęty do realizacji 
i w tym miesiącu ma być podpisana umowa. Na terenie Gminy Mielnik przewidziane 
są inwestycje związane z tym projektem (przeprawy i przystanie promowe, stanice, 
ścieżki rowerowe). Projekt opiewa na około 12 mln.euro.

● W dniu 19 grudnia 2008r. został ogłoszony konkurs ofert na upowszechnianie kultury 
fizycznej  i  sportu.  Wpłynęła  jedna  oferta  od  MKS Mielnik,  jednak  ze  względów 
formalnych została odrzucona. Obecnie po raz drugi został ogłoszony konkurs w tej 
sprawie.
W sprawie rozliczenia MKS z dotacji za ubiegły rok Pan Wójt poinformował, że Klub 
zawsze  miał  z  tym kłopoty.  Rozliczenia  z  ostatniej  kwoty dotacji  nie  zrobiono w 
terminie,  jest  chaotyczne,  w  Klubie  nie  jest  prowadzona  księgowość,  łamane  są 
własne uchwały Zarządu. W rozliczeniu pojawiły się faktury z wiosennych miesięcy 
2008r. (marzec, kwiecień, maj). Mimo tego faktury te zostały uznane w rozliczeniu. 
Zadanie realizowane przez Klub miało skończyć się 15 grudnia 2008r. i był 14 dniowy 
termin  na  uregulowanie  wszystkich  zobowiązań  Klubu.  Mimo  tego,  zobowiązania 
Klubu zostały uregulowane dopiero 31 grudnia 2008r. (choć ostatnia faktura została 
wystawiona  4  grudnia  2008r.).  W  ten  sposób  złamano  ustawę  o  finansach 
publicznych, co skutkuje zwrotem niewykorzystanych w terminie środków do budżetu 
gminy. Jest to kwota 10.300 złotych wraz z należnymi odsetkami. Jeśli Klub do końca 
lutego br. nie zwróci tej kwoty, to nie będzie mógł dostać żadnej dotacji, ponadto Wójt 
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sięgnie po środki egzekucji przewidziane prawem.
Fakt, że działacze Klubu pracują społecznie nie oznacza, że mogą tworzyć bałagan. 
Podpisy  widniejące  pod  umową  wskazują,  kto  bierze  na  siebie  odpowiedzialność. 
Wójt zwrócił się do Rady Gminy aby upoważniła Komisję Rewizyjną do dokładnego 
skontrolowania rozliczenia i wyciągnięcia stosownych wniosków. Wójt stwierdził, że 
ze swojej strony w tej sprawie zrobił wszystko.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący poinformował o interpelacjach złożonych na poprzedniej  sesji  Rady 
Gminy.

Interpelacja nr 39/09 Pana Adama Toboty
Przy wciąż  powtarzających  się  napięciach  i  zagrożeniach  w sprawach  związanych 

z  dostarczaniem  i  wykorzystywaniem  energii,  jakie  miały  miejsce  w  ubiegłych  latach, 
a których dramatyczny przebieg śledziliśmy również w styczniu tego roku, coraz większego 
znaczenia nabiera wykorzystanie form energii odnawialnej. 

O  możliwościach  pozyskania  energii  geotermalnej  w  Polsce  mówi  się  od  lat. 
Niektórzy,  tak  jak  Gmina  Uniejów,  która  posiada  identyczne  zasoby  wód  jak  Mielnik 
pozyskanie  energii  geotermalnej  już  z  powodzeniem realizuje.  O  możliwości  pozyskania 
takiej  energii  w  Polsce  w  ostatnich  tygodniach  pisała  agencja  Reuters.  Mielnik  ma 
potwierdzone zasoby wód, które w „Strategii  rozwoju Gminy Mielnik na lata 2001-1010” 
określane są jako jedna z szans na rozwój. W związku z tym, że w Mielniku znajduje się 
jeden z 347 podziemnych zbiorników wód geotermalnych (odwierty z lat 60. XX wieku), w 
którym woda ma dodatkowo lecznicze właściwości, oraz w związku z planami otrzymania 
przez  Mielnik  statusu  miejscowości  uzdrowiskowej  pragnę  zapoznać  się  z  działaniami 
podejmowanymi w tym kierunku. 

1.  Jakie  działania  podjęto  w  latach  2005-2008  w  celu  możliwości  wydobycia 
i wykorzystania wód geotermalnych znajdujących się na terenie Gminy Mielnik?

2.  Czy  będą  podejmowane  w  przyszłości  działania:  jakie  i  kiedy?,  w  celu 
wykorzystania zasobów tych wód oraz innych form energii  odnawialnej (np. małe turbiny 
wodne, energia wiatrowa)?

3. Czy i jakie działania są planowane w latach 2009 – 2011 w celu uzyskania przez 
Mielnik  statusu miejscowości  uzdrowiskowej? Czy planowane jest  powołanie  w tym celu 
zespołu zadaniowego? Kto będzie odpowiedzialny za realizację zadań mających doprowadzić 
do uzyskania takiego statusu?
O odpowiedź proszę na piśmie.

(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja nr 40/09 Pana Adama Toboty
W obliczu coraz bardziej pogłębiającego się kryzysu ekonomicznego, który odczuwa 

również  nasz  kraj,  instytucje  państwowe i  samorządowe  ograniczają  wydatki  związane  z 
administracją. Koszty utrzymania administracji samorządowej Gminy Mielnik są jednymi z 
najwyższych  w  skali  kraju.  W  budżecie  na  rok  2009,  pomimo  moich  uwag  na  sesji 
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budżetowej, nie uwzględniono w tym względzie żadnych oszczędności.
W związku z tym, że nawet w drobnych sprawach powinniśmy szukać oszczędności 

proszę o ;
1. Wykaz  użytkowników  służbowych  telefonów  komórkowych  w  Urzędzie  Gminy 

Mielnik.
2. Proszę o zestawienie miesięczne za ostatnie 6 miesięcy 2008 roku, kosztów rozmów 

telefonicznych  poszczególnych użytkowników służbowych telefonów komórkowych.
3. Czy  przy  rozliczeniach  miesięcznych  faktur  za  poszczególne  numery  służbowych 

telefonów  komórkowych dołączane są do faktur zestawienia (bilingi) rozmów i czy 
użytkownicy  tych  telefonów  podpisują  oświadczenie,  że  rozmowy  na  tych 
zestawieniach dotyczyły spraw służbowych a nie prywatnych?

O odpowiedź proszę na piśmie.
(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja nr 41/09 Pana Adama Toboty
W związku z doświadczeniami związanymi z zamknięciem wylewiska nieczystości płynnych 
na składowisku śmieci w Mielniku pragnąłbym dowiedzieć się więcej na temat planowanych 
zamierzeń związanych z gospodarką odpadami na terenie Gminy Mielnik:

1. Jak jest realizowane usuwanie nieczystości płynnych z terenu Gminy Mielnik? Czy 
wszystkie nieczystości płynne są przekazywane do oczyszczalni? 

2. Jak będą realizowane zadania zapisane w Gminnym planie gospodarki odpadami 
przewidziane  do  realizacji  w  latach  2008-2011,  zapisane  w  harmonogramie  działań  w 
sektorze komunalnym i gospodarczym? (str. 64-68). 

3. Czy i kiedy wójt zamierza przedstawić Radzie roczne sprawozdanie finansowe z 
realizacji zadań  programu gospodarki odpadami na terenie Gminy Mielnik?

4.  Czy i  kiedy będą podjęte  działania  w celu zakupu i  ustawienia  pojemników do 
selektywnej zbiórki odpadów? Według Gminnego planu gospodarki odpadami miało to być 
zrealizowane do 2005 roku.
O odpowiedź proszę na piśmie.

(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja nr 42/09 Pana Adama Toboty
Od wielu lat mieszkańcy gminy Mielnik jak również władze samorządowe: Rada Gminy i 
Wójt są zgodni co do tego, że jedną z szans na poprawienie poziomu życia mieszkańców jest 
rozwój turystyki. Wiele było mówione i obiecane w tej dziedzinie na sesjach Rady gminy, 
spotkaniach  wiejskich,  w  wywiadach.  Jak  ważny  jest  to  sprawa   dla  nas  wszystkich 
potwierdził fakt zatrudnienia specjalisty od rozwoju turystyki na obszarach wiejskich Pana 
Janusza Majewskiego, wykładowcy agroturystyki na Akademii Rolniczej w Poznaniu, w celu 
opracowania kierunków rozwoju w gminie Mielnik.

W  związku  z  przyjęciem  do  realizacji  tegoż  opracowania:  „Analiza  możliwości 
i kierunków rozwoju turystyki w gminie Mielnik”, proszę o odpowiedź:

1. Czy działania  zaplanowane w harmonogramie  na  stronach 17-24,  które  miały  być 
zrealizowane w miesiącach  styczeń-luty 2009 roku zostały zrealizowane, jeżeli nie to 
dlaczego?

2. Proszę przedstawić harmonogram prac i  terminy druku wydawnictw promocyjnych 
przewidzianych na 2009 r?

3. Kto odpowiada za realizacje  zadań zawartych  w dokumencie  „Analiza możliwości 
i kierunków rozwoju turystyki w gminie Mielnik”?
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O odpowiedź proszę na piśmie.
(w zał. na str..........prot.)

Zapytanie Pana Adama Toboty
1. Czy w roku bieżącym będą kontynuowane rozpoczęte w 2008r. prace przy ścieżce 

spacerowej na Głogi? 
2. Kto wyraził zgodę na prace przy linii energetycznej w okresie zimowym?
3. Czy  przewidziane  są  prace  związane  z  uaktualnieniem  naszych  dokumentów  w 

związku z nową ustawą o pracownikach samorządowych?

Do punktu 6.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  dotacji  z 
budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie 
stanowiących  jej  własności,  zawierający propozycję  podziału  środków z  dotacji,  otrzymał 
pozytywną opinię wspólnych Komisji Rady Gminy.

Pan Wójt Gminy przedstawił i uzasadnił radnym propozycję podziału środków z dotacji na 
poszczególne parafie.

Pan Adam Tobota
1. Jakie zasady podziału środków będą obowiązywały w przyszłym roku? Jak dotąd co 

roku zasady te są zmieniane. 
Czy w przyszłym roku zostaną utrzymane zasady z roku bieżącego,  czy też radni  
znowu zostaną zaskoczeni nową propozycją?

2. Czy środki przyznajemy na realizację części inwestycji zgłoszonych przez parafie czy 
dajemy na całość zadania? Czy za rok dalej będziemy finansować te same inwestycje 
co w roku bieżącym? 

Pan Wójt Gminy
Na pytanie dotyczące zasad podziału środków w roku przyszłym Wójt odpowiedział, że nie 
wie. Jeśli chodzi o drugie pytanie, to gdyby przyjęto zasadę proporcjonalności, to wszystkie 
zadania  wg  tej  zasady  powinny  zostać  wykonane.  Natomiast  dzieląc  zadania  na  etapy, 
wchodzimy tylko w część zadań (np. sam ołtarz bez ławek). Przy podpisywaniu umowy z 
każdym z proboszczy będą wyszczególnione tylko te prace, które w roku bieżącym zostaną 
zrealizowane. 

Pan Adama Tobota
Stwierdził, że odpowiedź Pana Wójta go satysfakcjonuje, bo zawierała dwie rzeczy, o które, 
radnemu chodziło.
Po pierwsze  – zarządzający parafiami  proboszczowie  mogą  planować w przyszłości  duże 
inwestycje remontowe, o wysokich kosztach i mogą je realizować etapowo.
Druga rzecz – przy każdym podziale środków, zanim zostanie on w budżecie uwzględniony, 
powinniśmy  wiedzieć  jaki  zakres  robót  na  dany  rok  jest  przewidziany  w  parafiach.  To 
pozwoli  na decydowanie o przyznaniu środków w wysokości  zabezpieczającej  wykonanie 
części tych robót.
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Wnioski o dofinansowanie powinny więc być składane przed uchwaleniem budżetu.

Pan Wójt Gminy
Wnioski  te  są  składane  przed  uchwaleniem budżetu,  w terminie  do 15 października  roku 
poprzedzającego  rok  budżetowy w którym  ma  być  udzielana  dotacja.  Tworząc  kosztorys 
należy  robić  go  na  całe  zadanie,  realizować  zaś  można  go  etapowo.  Taki  całościowy 
kosztorys może być również potrzebny parafiom przy ubieganiu się o środki z innych źródeł, 
np. unijnych.

Pan Kazimierz Tobota
Jeśli dzisiaj Wójt przedstawił sytuację jaka naprawdę powinna być, to proboszczowie będą 
mieli wreszcie jasny obraz jak postępować w tej sytuacji. Bo dotychczas nie było to jasne i 
proboszczowie nie wiedzieli do końca jak mają postępować. Bardzo dobrze byłoby, aby to co 
powiedział Wójt stało się zasadą obowiązującą na przyszłe lata 

Pan Wójt Gminy
Pan  Wójt  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Komisji  Finansowo-Budżetowej  i  Rozwoju 
Gospodarczego  aby zwołać  przed  15  listopada  posiedzenie  Komisji  i  zastanowić  się  nad 
wysokością środków na dotacje.

Pan Adam Tobota
Przypomniał, że w 2006r. podjęliśmy uchwałę, która określa zasady udzielania dotacji na tego 
typu prace. Wyraził nadzieję, że Wójt dotrzyma słowa w kwestii przestrzegania ustalonych 
zasad odnośnie podziału środków dotacji.

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu 
gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej 
własności.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
XXI/101/09 w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków 
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 7.

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2009r. otrzymał pozytywną opinię wspólnych Komisji Rady Gminy.

Pani  Skarbnik zapoznała  radnych  ze  zmianami  jakie  zostały  wprowadzone  do  projektu 
uchwały już po posiedzeniu Komisji.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził,  że  dziwi  go  sytuacja,  że  na  początku  roku  dajemy  dla  Straży  Granicznej  10 
tys.złotych. Przecież Straż ma własny budżet, jest dopiero luty i skąd wynika brak własnych 
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środków w Straży? Czy pod koniec roku również będziemy wspomagać finansowo Straż?

Pan Wójt Gminy
Pan Komendant złożył po raz pierwszy wniosek o środki, wnioskuje nie tylko o pieniądze na 
paliwo ale również na inne rzeczy.  W tym roku będzie oddana do użytku nowa strażnica. 
Środków na inwestycje  wystarczy,  będą również na wyposażenie  ale  na pewno zabraknie 
środków na bieżące utrzymanie. Chcąc przez cały rok czuć się bezpiecznie, Pan Komendant 
już teraz wystąpił  z wnioskiem żeby wiedzieć w jaki sposób dysponować w trakcie roku, 
między  innymi,  środkami  transportu.  Należy  pamiętać,  że  Straż  Graniczna  wspomaga 
działalność  policji,  funkcjonariusze  Straży  są  znacznie  lepiej  znani  mieszkańcom  naszej 
gminy i częściej  widziani niż policjanci.  Pomagają nam również przy organizacji  różnych 
imprez, dlaczego więc nie możemy im się zrewanżować? 
Tym Pan Wójt kierował się wnosząc wniosek pod obrady Rady.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXI/102/09 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt  przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie ,,Zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Tokary”.
Przyjęcie tego Planu pozwoli o ubieganie się ośrodki unijne na odnowę wsi. Plan ten został na 
zebraniu wiejskim przez mieszkańców Tokar przyjęty jednogłośnie.
Jako Wójt Gminy i mieszkaniec Tokar poprosił Radę o przyjęcie Planu.

Pan Adam Tobota
Wyjaśnił dlaczego będzie głosował przeciw tej uchwale. Wielokrotnie na sesjach prosił, aby 
materiały  były  dostarczane  radnym  z  odpowiednim wyprzedzeniem.  Ten  dokument  radni 
otrzymali tuż przed sesją. Poprosił o przełożenie głosowania nad uchwałą do następnej sesji, 
po to, aby radni mogli jeszcze popracować nad tym dokumentem na Komisjach. 

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził, że wydaje mu się, że autorem tego Planu jest samorząd wsi Tokary i rolą Rady jest 
tylko podjęcie uchwały, bez możliwości ingerowania w treść Planu.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  uwaga  Pana  Przewodniczącego  jest  słuszna.  Rada  Gminy  może  ten  Plan 
przyjąć lub odrzucić ze wskazaniem co należy w nim zmienić. Z kolei samorząd wsi Tokary 
może  nie  przyjąć  poprawek  zgłoszonych  przez  Radę.  Zdaniem  Wójta  Rada  powinna 
uszanować ustalenia mieszkańców Tokar. 
Nabór wniosków na odnowę wsi będzie prowadzony do końca marca br. i nie ma gwarancji 
czy w tym czasie odbędzie się sesja i czy zdążymy podjąć uchwałę przed końcem naboru 
wniosków.
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Pan Adam Tobota
Juz raz działaliśmy pod presją goniących nas terminów - przy uchwalaniu Planu Odnowy 
Mielnika,  teraz  znowu wywiera  się na Radzie  presję.  Taki  plan odnowy pociąga  za sobą 
wydatkowanie środków z budżetu gminy, nie może więc być tak, że Rada Gminy nie będzie 
miała prawa głosu w kwestii celowości ich przeznaczenia.
Pan radny zgłosił wniosek o zmianę terminu głosowania uchwały i przełożenia go na następną 
sesję.

Za przyjęciem wniosku Pana Adama Toboty w sprawie przełożenia głosowania nad 
uchwałą na następną sesję głosował 1 radny, przeciw 7 radnych, od głosu wstrzymało się 7 
radnych.
Wniosek został odrzucony.

Rada Gminy 9 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 5 głosach wstrzymujących się, 
podjęła  uchwałę  nr  XXI/103/09 w  sprawie  ,,Zatwierdzenia  Planu  Odnowy Miejscowości 
Tokary”.

(w zał. na str..........prot.)

(po przerwie)

Do punktu 9.

Pan Jan Weremijewicz poprosił o informację na temat sprzedaży alkoholu w sklepie “Plus”.

Pani Halina Mirowska
Alkohol w sklepie  ,,Plus” nie jest  sprzedawany.  Wydana została  decyzja  Wójta Gminy w 
sprawie  cofnięcia  pozwolenia  na  sprzedaż  alkoholu.  Decyzję  Wójta  utrzymało  w  mocy 
orzeczenie SKO w Białymstoku.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności  Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2008 rok.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mielniku za 2008 rok.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 11.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku za 2008r.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 12.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi i realizacji wspólnych przedsięwzięć w 2009r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 13.

Pan Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z prośbą Pana radnego Toboty, odpowiedzi na 
zgłoszone interpelacje zostaną udzielone na piśmie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
1. Prace  dotyczące  opracowania  dokumentów  związanych  z  nową  ustawą  o 

pracownikach samorządowych zostały rozpoczęte. Do dzisiaj nie ukazały się jeszcze 
rozporządzenia  wykonawcze  do  nowej  ustawy,  co  utrudnia,  a  w  niektórych 
przypadkach wręcz uniemożliwia te prace Do końca czerwca 2009r. jest termin na 
dostosowanie istniejących statutów i regulaminów do zmian wynikających z nowej 
ustawy.

2. Nikt nas nie pytał o zgodę na przebudowę linii energetycznej, taka zgoda nie leży w 
kompetencji  gminy.  Decyzję o budowie linii  energetycznej wydał Starosta Powiatu 
Siemiatyckiego,  zgodę  na  zajęcie  pasa  drogowego  wydał  Dyrektor  Powiatowego 
Zarządu Dróg.  My tylko  otrzymujemy z zakładu  energetycznego informację  kiedy 
światło  będzie  wyłączane  i  włączone  i  upowszechniamy  tę  informację  na  terenie 
gminy.

3. Ścieżka na Głogi – część prac wykonano, robili to robotnicy drogowi zatrudnieni do 
prac interwencyjnych, potem prace kontynuował ZGK. Obecnie prace są zawieszone, 
wrócimy jeszcze do tego tematu.

4.
Do punktu 14.

Na wniosek  Pana Kazimierz Toboty Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Rada 
Sołecka  Mielnika  skierowała  do  radnych  wniosek  w  sprawie  naprawy  odcinka  drogi 
Krawczanka, w miejscu przejazdu przez rzeczkę Mętniankę. Należy tam wykonać mostek lub 
przepust.  Zdaniem Pana  Przewodniczącego  jest  to  drobna sprawa,  nie  leży  to  obecnie  w 
kompetencjach Rady,  ponieważ Rada Gminy uchwalając budżet zapisała w nim środki na 
naprawę  dróg  gminnych.  Takie  wnioski  Rada  Sołecka  powinna  zgłaszać  w  terminie 
określonym w uchwale dotyczącej procedury uchwalania budżetu. Z wyjaśnień udzielonych 
przez Pana sołtysa wynika, że wniosek taki został w terminie zgłoszony. Nie należy więc z 
góry zakładać, że nie zostanie w bieżącym roku zrealizowany.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że na drodze tej nie ma żadnego mostku, podobno kiedyś był, ale Wójt tego nie 
pamięta,  bo nie jeździ tą drogą. Jeśli  trzeba tam zrobić mostek,  to konieczny jest do tego 
projekt. Nie da się tego zrobić w innej formie. Jeśli będzie to wydatek rzędu 10-30 tys.zł. to 
można go zrobić.
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Pan Władysław Stankiewicz – sołtys Mielnika
Przedstawił historię wystąpień dotyczących naprawy drogi Krawczanka. Nikt nie kwestionuje 
potrzeby  naprawy  tej  drogi,  rada  sołecka  jednogłośnie  przyjęła  wniosek  w  sprawie  jej 
naprawy. Rozmawiając z Wójtem Gorochowiczem Pan Stankiewicz uzyskał informację, że 
przepust na rzeczce w roku bieżącym nie będzie robiony, bo Rada nie zabezpieczyła środków 
na ten cel. Wcześniej Pan sołtys otrzymał od Wójta odpowiedź z wyjaśnieniem, że droga nie 
będzie robiona, bo tylko sołtysowi jest potrzebna. Mieszkańcy Mielnika oczekują od Rady 
Gminy odpowiedzi, czy droga ta zostanie w końcu zrobiona i kiedy.
Jeśli Rada Gminy nie podejmie decyzji w tej sprawie, to należy wśród mieszkańców Mielnika 
zebrać  podpisy  kto  z  mieszkańców  potrzebuje  tej  drogi,  zorganizować  z  nimi  spotkanie, 
zawiadomić prasę i pokazać jak wygląda demokracja.
Skoro jest inicjatywa mieszkańców, istnieje potrzeba naprawy tej drogi, to Rada Gminy musi 
zająć stanowisko w tej sprawie.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że Rada Gminy nie może przeprowadzać w tej sprawie głosowania, ponieważ nie 
jest to kompetencja Rady ale Wójta. 
Nie jest to szczególnie uczęszczany przez rolników odcinek drogi, prowadzi do lasu, są drogi 
ważniejsze z punktu widzenia mieszkańców gminy.

Pan Przewodniczący Rady zaproponował aby wniosek ten skierować do Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, która na najbliższym posiedzeniu rozpatrzyłaby jego zasadność i celowość 
realizacji w bieżącym roku (pod warunkiem, że w budżecie gminy będą środki na ten cel i że 
uzyska się stosowne pozwolenia do budowy przepustu lub mostu).

Pani Maria Boguszewska
Stwierdziła,  że  zgadza  się  z  Panem Wójtem,  że  droga  ta  prowadzi  do  lasu.  Poprosiła  o 
spokojne  rozważenie  wniosku  rady  sołeckiej  i  zastanowienie  się  nad  możliwością  jego 
realizacji.

Pan Adam Tobota
Zgłosił  wniosek,  żeby  pismo  Rady  Soleckiej  Mielnika  skierować  do  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego.

Za wnioskiem opowiedziało się 11 radnych, od głosu wstrzymało się 4 radnych.
Wniosek został przyjęty.

Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził,  że  do  15  października  sołectwa  miały  czas  na  składanie  takich  wniosków do 
budżetu gminy. W 2008r. wniosku nie złożono, należy więc poczekać do października roku 
bieżącego i taki wniosek złożyć Jeśli złamiemy przyjęte zasady, to inne sołectwa też będą 
chciały w trakcie roku składać różne wnioski do budżetu.
Pan radny poruszył sprawę odkrzaczenia drogi do Siemiatycz, na odcinku położenia nowej 
nawierzchni asfaltowej, od Osłowa do Maćkowicz. W związku z faktem, że pobocza porasta 
las, odcinek drogi jest zacieniony i w okresie zimowym jest śliski i niebezpieczny. Powiat 
powinien oczyścić te pobocza.
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Pan Witold Terebun
Poinformował, że będzie zbierał od mieszkańców Wilanowa i Tokar podpisy na wniosku o 
położenie asfaltu na drodze Adamowo-Wilanowo.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że droga Adamowo-Wilanowo jest przyjęta do 
realizacji więc nie widzi powodów do zbierania podpisów od mieszkańców.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Poruszył  kwestię  braku  stacji  paliw  w  Mielniku  oraz  kursowania  autobusów  PKS. 
Przynajmniej raz w tygodniu mieszkańcy Mętny, Adamowa, Tokar i Wilanowa powinni mieć 
możliwość dojazdu do lekarza, na zakupy i powrotu do domu o rozsądnej porze.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Pan Jerzy Sapieżko prowadzi działania mające 
na celu uruchomienie stacji paliw w Mielniku. 

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  autobusy  dlatego  nie  jeżdżą,  ponieważ  większość  ludzi  porusza  się 
samochodami i PKS nie ma kogo wozić.
Zaproponował, aby któraś z Komisja Rady Gminy zajęła się sprawą dofinansowania kursów 
autobusowych  i  opracowała  zasady  tego  dofinansowywania.  Może  to  być  Komisja  ds. 
Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich.

Pan Adam Tobota
1. W 2007 roku skończył  się Plan Ochrony Środowiska. Czy będziemy pracować nad 

sporządzeniem nowego?
2. Pytanie do Pani Dyrektor ZGK – na sesji miała udzielić odpowiedzi na pytania zadane 

na posiedzeniu Komisji. Czy udzieli odpowiedzi na zadane pytania?

Pani Ewa Samojluk – Dyrektor ZGK poinformowała,  że przygotowała odpowiedź Panu 
radnemu,  tylko  z  braku  prądu  nie  mogła  jej  wydrukować.  Pan  radny  po  sesji  otrzyma 
odpowiedź na piśmie.

Pan Wójt poinformował, że pewnie będzie opracowywany nowy plan ochrony środowiska. 
Pan Gorochowicz, który nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji, udzieliłby na to pytanie 
szczegółowej odpowiedzi.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził,  że składając wnioski o dofinansowanie,  na pewno 
będziemy musieli  tworzyć  różnego rodzaju plany i  programy.  Większość  z  nich  staje  się 
potem do niczego nie służącą kupą papierów. Zastrzegł, że jest to jego prywatne zdanie, nie 
jest to stanowisko Rady.

Pan Adam Tobota stwierdził,  że  ma  inne  zdanie  w tej  sprawie.  Nikt  nie  dyskutuje  nad 
słusznością  zatwierdzania  planu  finansowego  gminy,  tak  więc  w  stosunku  do  innych 
dokumentów  powinniśmy  mieć  takie  samo  podejście.  Można  zrobić  jakiś  dokument  i 
realizować go, lub też odłożyć na półkę i nie zaglądać do niego. I to jest kwestia naszego 
wyboru.
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Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził, że takie plany czy programy to jeszcze jeden argument dla Pana Adama Toboty 
czy też innych radnych, żeby zadać pytanie, czy na stronie tej a tej zapisane w planie zadanie 
zostało zrealizowane. 

Pan Piotr Wysocki – Sekretarz Gminy, wiceprezes Klubu
Poinformował  radnych  o sytuacji  w Stowarzyszeniu  Mielnicki  Klub Sportowy.  W dniu 6 
lutego  2009r.  Pan  Jan  Zduniewicz  złożył  rezygnację  z  funkcji  Prezesa  MKS z  uwagi  na 
szybko postępującą chorobę.
Poinformował,  że  w  MKS  decyzje  nie  były  podejmowane  kolegialnie,  Prezes  często 
podejmował je sam, arbitralnie, co doprowadziło do obecnej sytuacji. Zarząd Klubu nie może 
się zebrać, ponieważ Prezes go nie zwołuje.
Pan Wysocki skierował publiczne pytanie do Pana Zduniewicza – kiedy zamierza przekazać 
dokumentacje finansowo-księgową stowarzyszenia i dlaczego tego nie zrobił od 6 lutego br?
Co ma się dziać dalej z Mielnickim Klubem Sportowym?

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  nie  jest  władny i  nie  musi  zwoływać posiedzenia  Zarządu,  ponieważ od 6 
lutego nie czuje się Prezesem Klubu. Przyczyną rezygnacji  z funkcji Prezesa jest choroba 
Pana Zduniewicza. Jeśli chodzi o kondycję Klubu, to według Pana Zduniewicza do początku 
lutego  Klub  funkcjonował  właściwie,  normalnie,  mając  odpowiednie  programy 
działania,prowadząc przygotowania. Może nie wszyscy członkowie Zarządu o tym wiedzieli, 
w tym Pan Sekretarz, bo nie chcieli wiedzieć co się w Klubie dzieje. Wszystko jednak działo 
się dobrze.
Opinia  Pana  Wójta  dotycząca  rozliczeń  Klubu  zmienia  się.  Nie  dawno,  na  spotkaniu  z 
Zarządem Klubu, Pan Wójt stwierdził,  że nie ma żadnych zastrzeżeń do do formalności i 
merytoryczności rozliczeń dotacji, dzisiaj Pan Wójt mówi co innego.
Jeśli chodzi o dokumentację Klubu, to w ubiegłym tygodniu Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej  Klubu i  jeden z członków Zarządu przejęli  od Pana Zduniewicza dokumenty. 
Kiedy doszło do pytania co zrobić, ponieważ 28 lutego mija termin sporządzenia do Urzędu 
Skarbowego rozliczenia z dochodów osobistych (PIT-11), ustalono z Panem Baranowskim i 
Panem  Sypkiem,  że  zrobi  to  Pan  Zduniewicz,  wobec  czego  dokumenty  nadal  u  niego 
pozostały.
Pan  radny  stwierdził,  że  może  te  dokumenty  oddać,  wówczas  rozliczenie  do  Urzędu 
Skarbowego będzie musiał sporządzić ktoś inny. 
Prawdą jest, że Klub przerwał zajęcia z pierwszą drużyną. Pan Zduniewicz uważał, że skoro 
są inni członkowie Zarządu, to poradzą sobie z tym, zwłaszcza, że wszelki harmonogramy, 
terminy spotkań sparingowych itp. ustalono wcześniej. 
W kasie klubowej brakuje środków, nie jest to nowa sytuacja, zawsze ich brakowało, tylko 
kiedy Pan Zduniewicz był Prezesem, w razie potrzeby wykładał własne środki.
Są pewne zaległości finansowe Klubu z poprzedniego roku, zostały one przekazane osobom 
odbierającym  dokumenty.  Jest  to  nieopłacona  faktura  z  hurtowni  ,,Kaja”  o  czym  Pan 
Sekretarz wie, ponieważ sam współdecydował o wzięciu sprzętu i zapłaceniu po otrzymaniu 
dotacji z gminy. Jest nierozliczony podatek od wynagrodzeń trenera, nie są zapłacone podatki 
od delegacji sędziowskich.
Odpowiadając wprost Panu Sekretarzowi stwierdził, że nie będzie twórcą Zarządu, którego 
posiedzeń  zwołać  nie  mógł,  ponieważ  nikt,  poza  Panem Sypkiem,  nie  chciał  się  w  jego 
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pracach udzielać.
Pan Zduniewicz stwierdził również, że uważa, że przez okres swojej prezesury coś dobrego 
dla Klubu zrobił, może popełniał błędy, ale jak się chce coś zrobić, to błędy popełnia się .
Przypomniał, że kiedy został Prezesem Klubu drużyna była na 15 miejscu w V lidze, obecnie 
jest  w  III  lidze.  Poza  pieniędzmi  budżetowymi  Pan  Zduniewicz  dołożył  masę  własnych 
środków,  o  których  głośno  nie  mówi..  Dobrze  byłoby  aby  Klub  dalej  funkcjonował, 
nieudzielenie dotacji mocno skrzywdzi całe środowisko sportowe Mielnika.

Pan Wójt Gminy
Z budżetu gminy wydano na Klub poważne pieniądze  – 160 tys.złotych.  Za te  pieniądze 
można było zrobić w gminie wiele rzeczy. Merytorycznie Wójt nie wniósł żadnych zastrzeżeń 
do rozliczeń tylko dlatego, że jest za tym, aby piłka w gminie była. Wójt mówił o tym przy 
każdej okazji,  w tym na ostatnim posiedzeniu Komisji  Rady,  ale Pan radny uciekł  z tego 
posiedzenia.  Wójt  i  pracownicy  Urzędu  prosili  wielokrotnie  Pana  radnego  o  terminowe 
złożenie  sprawozdania,  oferowali  pomoc  w  jego  sporządzeniu,  wszytko  dla  dobra  sportu 
mielnickiego.  Pan  Wójt  kilkakrotnie  prosił  o  dołączenie  dokumentów  wymaganych  przy 
konkursie,  tj.  o  wyciąg  z  sądu  rejestrowego.  Pan  Prezes  obiecywał,  że  dołączy  go  do 
dokumentów, a do dzisiaj tego nie zrobił. Teraz Wójt już wie dlaczego – po zmianie zarządu 
nowy zarząd na czele z Panem Prezesem nie dopełnił formalności i nie złożył  w rejestrze 
sądowym zmian, gdzie do dzisiaj figuruje jako Prezes Michał Walendziuk, wiceprezes Piotr 
Wysocki oraz  Komendant Pielach. Od 2006r. nie przeprowadzono tych zmian. 
Zwrócił sie z pytaniem do Pana Zduniewicza - dlaczego Pan publicznie mówiąc o dokładaniu 
własnych  pieniędzy  do  Klubu  przy  rozliczaniu  dotacji  nie  był  w  stanie  wykazać  swego 
udziału? Na 160 tys. otrzymanych z budżetu środków, powinien Pan mieć 40 tys. własnych. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o zakończenie dyskusji w tej sprawie. W planie Komisji 
Rewizyjnej  Rady  Gminy  jest  kontrola  rozliczania  dotacji  przyznanych  z  budżetu  gminy 
organizacjom pozarządowym, niech więc Komisja sprawdzi to rozliczenie i wyniki kontroli 
przedstawi Radzie Gminy.
Ponadto nadzór nad stowarzyszeniami prowadzi Starostwo, niech więc ono zajmie się kwestią 
nieprawidłowości w organach statutowych Klubu.
Pan Przewodniczący stwierdził, że sport to nie tylko piłka nożna, przy Zespole Szkół istnieje 
uczniowski  klub  sportowy,  powinien  on  również  wziąć  udział  w  konkursie  o  dotację  z 
budżetu gminy.

Pan Adam Tobota
Patrząc na stowarzyszenie MKS stwierdził, że wydaje mu się, że każdy, kto przychodzi do 
stowarzyszenia, ma prawo z niego odejść. Jeśli prezes złożył rezygnację, to nie oznacza, że 
nie może odbyć się posiedzenie zarządu czy w zgromadzenie. Zarząd, większością głosów, 
może  podjąć  każdą  decyzję.  Są  również  zastępcy  prezesa,  którzy  kiedy  nie  ma 
przewodniczącego  mają  statutowe  prawo  zwołać  takie  posiedzenie.  Pozostali  członkowie 
zarządu powinni spotkać się z Panem Wójtem i porozmawiać o przyszłości Klubu.

Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy, wiceprezes Klubu
Stwierdził,  że  Zarząd  Klubu chciałby  się  spotkać  z  Prezesem Panem Zduniewiczem i  w 
sposób cywilizowany odebrać papiery.
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Do punktu 15.

Wobec wyczerpania porządku obrad XXI sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokół sporządziła:
Elżbieta Szymańska

                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                          Stefan Troc
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